
 
 

Financováno z projektu „Podpora procesů v rámci reformy péče o duševní zdraví v Libereckém kraji“ s reg. 

číslem CZ.03.02.02/00/22_006/0001329 

 

ZÁPIS Z JEDNÁNÍ 
 

 

Přítomní účastníci: Viz prezenční listina   

Nepřítomni účastníci: Viz prezenční listina   

 

Úvod 

Paní Zajícová všechny přivítala, představila nového koordinátora střednědobého plánu LK 

Adama Svitáka, seznámila všechny s program a přešla ke kontrole splněných úkolů z minulého 

setkání. 

 

Plnění úkolů 

Zorganizování pilotního setkání skupiny služeb a IZS 

- Splněno 

 

Porovnání dat mezi MTD FOKUSu Liberec s daty z CDZ FOKUSu Liberec 

- Stále pokračuje, CDZ zatím funguje krátce.  

 

 

 

Aktivity projektu 

Seznámení s aktivitami projektu, podrobně viz prezentace (příloha č. 1). 

 

 

 

Závěry ze setkání služeb a IZS 

Spojeno v jednu skupinu spolu s p. Strouhalem, který měl obdobnou skupinu naplánovanou 

v rámci Strategie sociálního začleňování.   

Proběhlo pilotní setkání  

- Jako cíle skupiny bylo stanoveno:  

o propojit zdravotní a sociální prostředí v péči o klienty  

o vydiskutovat nuance v názvosloví. 

o prostor pro vyjasnění pravomocí jednotlivých složek a předání informací mezi 

„terénem“ a institucemi. 

- První plnohodnotná skupina proběhne v první polovině roku 2025. 

- V rámci prezentace je vypsán návrh členů skupiny. 

o Z ambulantních lékařů preference zástupců infekčního odd. (neproočkovanost). 

 

Téma jednání:  Krajská koordinační skupina pro duševní zdraví 

Dne: 1.10.2024 

Místo: Krajský úřad Libereckého kraje 

Zapsala: Bc. Petra Sedláčková 



 
 

Budoucnost dětských týmu v Libereckém kraji při SVP 

- MŠMT chystá rozvoj dětských týmů pro duševní zdraví, stále není jasné, jakou 

podobu budou týmy mít, a také, že na základě připomínek mohou plán na MŠMT 

změnit. Proto navrhuje vyčkat až bude s MŠMT vše vyjednáno. 

o MŠMT má projekt pouze na dva roky 

- AKS (Asociace komunitních služeb) má za úkol zmapovat fungující týmy 

v jednotlivých krajích – na tomto mapování budeme spolupracovat 

 

Představení projektu VISDOM 

- Zapojený je FOKUS Liberec 

- projekt NUDZ cílený na včasnou intervenci u závažných duševních onemocnění 

- v rámci FOKUSu Liberec se určitě chtějí zapojit do vzdělávání v krizové intervenci, ale 

to ještě neznamená, že budou mít přímo službu krizová pomoc. 

- takovou službu Kraj potřebuje, ale zatím se nenašel nikdo, kdo by se toho ujal. 

- případně je možnost, že by se toho ujal FOKUS Liberec, ale vzhledem k CDZ a MDT 

by bylo potřeba navýšit úvazky, stejně je nutno řešit, co bude s projektovými úvazky po 

konci projektu (to potřebuje oddělení vědět tak do března). 

- variant na vytvoření takové služby je více – je třeba o tom dále diskutovat, najít 

poskytovatele ve stávajících službách, popřípadě poptat poskytovatele z jiného území, 

který by službu zajistil 

 

- Po krizových službách se ptají převážně služby, od obcí to není na kraji moc slyšet 

o Služby, ale toto téma řeší neustále 

o P. Tůma domluví na toto téma v průběhu podzimu schůzi.  

 

Téma nízkopříjmových seniorů s duševním onemocněním 

V rámci komunitního plánování v Liberci a Jablonci nad Nisou se toto téma objevuje často. 

Osoby s duševním onemocněním se somaticky zhoršují rychleji a potřebovali by do zařízení 

typu DZR i již v 50 - 55 letech, svými potřebami tam spadají. Zařízení je však nechtějí brát 

z důvodu.  

Pí Fialová doplňuje, že na jejich geront. oddělení je pořadník. Spolu se zimou pacienti přibývají. 

Tyto typy pacientů vlastně lůžka zablokují, jelikož není následná služba, kam by se posunuli.  

Dále je skupina klientů, kteří jsou také mladšího věku, ale kvůli dlouhodobým závislostem a 

případným přidruženým duševním onemocněním jsou bez peněz. Často tyto osoby žijí na ulici 

nebo jsou velmi blízko tomu, že brzy budou. Jsou ve velkých městech (tedy Liberec a Jablonec), 

kam se přesouvají z okolí.  

Pí Koudelková: Hodně se objevují v Naději, Mostu k naději, Člověku v tísni. Není to však 

jejich cílová skupina. I proto je důležitá skupina propojující IZS se službami, protože nikdo 

neví, komu vlastně tito klienti patří.  

P. Hons doplňuje informace ze chůze na téma neumístitelných osob, která proběhla na radnici. 

Schůze byla vyvolána ze strany soudu a primátorem města Liberec. V centru se potýkají 



 
 

s několika osobami, které však z pohledu psychiatrie netrpí SMI, ale poruchou osobnosti a 

abusem alkoholu a nemají indikaci k hospitalizaci.  

Je potřeba vědět počet osob, kterých se tato problematika týká, tak aby šlo argumentovat pro 

vznik další služby. Jde tedy o počty osob, z jaké jsou skupiny, v jakém jsou nyní městě a odkud 

pocházejí.  

 

Preventivní programy na středních školách 

Pí Schneiderová by ráda vnesla téma preventivních programů do škol, jelikož je nyní řešeno 

z více stran a navrhla možnost sjednoceného postupu. Je velmi nebezpečné, jak nyní není 

omezená možnost si takový preventivní program vymyslet a přinést do škol. Bylo by možné 

vymyslet nějaký filtr, který by musely školy při objednávání těchto programů dodržovat? 

P. Molnár se zmíněným nebezpečím souhlasí. V ped-psy poradnách je toto téma řešeno hodně, 

nějaký filtr je, ačkoliv asi stále slabý, také do toho zasahují politické vlivy.  Okresní metodičky 

prevence mají rozcestník pro rozhodování o kvalitě preventivního programu, spolupracují s pí 

Černou z odboru školství. Ke kvalitě se také vyjadřuje společnost OSPRCH, stejně jako Česká 

asociace streetwork se vyjadřovala k programům adiktologickými. 

Pí Zajícová doplňuje, že 7.11. se bude konat mini-konference ve spolupráci s odborem školství, 

která bude mít za cíl osvětu v preventivních programech, s důrazem na ty osvědčené. 

Zkušenosti přijde předat kolegyně z Gymnázia Na Zatlance. Na současný projekt bude 

navazovat odbor školství, který se bude však zaměřovat na osvětu učitelů v oblasti duševního 

zdraví žáků. 

Dále je těžké omezit výběr těchto programů, aby to nebylo diskriminační. Školy jsou veřejným 

zadavatelem. 

Různé 

 

P. Tulpa se se všemi loučí a děkuje za spolupráci.  

 

Návrh témat na další setkání 

AKS zadala šetření k problematice bydlení u osob s SMI 

- Pí Zajícová by výsledky shrnula a představila skupině  

 

Úkoly na další setkání: 

Číslo Text Termín Řešitel 

1.  Porovnání dat mezi MDT FOKUS Liberec 

a CDZ FOKUS Liberec 

Až budou 

relevantní data k 

dispozici 

PhDr. Jana 

Horáková 

2.  Hlasování per rollam o zařazení zástupce 

z odboru školství jako stálého člena 

skupiny 

 

Listopad 2024 Mgr. et Bc. Klára 

Zajícová 



 
 

3.  Schůzka ke službě Krizová intervence Říjen/listopad 2024 Mgr. Jiří Tůma 

 

4.  Zjistit počty osob seniorského a 

preseniorského věku ve službách, které 

jsou takřka „neumístitelné“ do pobytových 

služeb.  

 

 

Prosinec 2024 

 

PhDr. Jana 

Horáková 

 

Mgr. et Bc. Klára 

Zajícová 

 

 

 

 

Přílohy:  

1. Příloha: Prezentace KKS DZ 

 


